



T.M.R. LE MANOIR
25 Glengarry
Appartements 3,5 & 4,5
Large, modern, Pool and heat.

V.M.R. LE MANOIR
25 Glengarry
Appartements 3,5 & 4,5
Larges, modernes, Piscine et chauffage.
514-735-4302 Ext 213 Pager: 514-230-7982
www.hsprop.com

TMR La Poste



www.stele-medias.com

Votre Journal de Mont-Royal depuis 1998
An independant weekly serving your Town

31 AOÛT 2022

HEBDOMADAIRE

ÉDITION 25.32

CHERCHE JARDINIER

Maison à VMR

Besoin d'un jardinier pour prendre soin de la cour.
Références requises.

514-379-4523

VMR TIENDRA UNE SÉANCE D'INFO SUR LA NOUVELLE ÉCOLE FRANCOPHONE

MARTIN C. BARRY

Le maire Peter Malouf révélait au cours de la séance du conseil de ville du 23 août qu'une séance d'information à propos des démarches entreprises pour créer une nouvelle école francophone à VMR serait organisée par la ville.

« Nous continuons à travailler sur le dossier de la nouvelle école francophone, il disait. Nous n'avons rien de nouveau à annoncer de nouveau à ce stade, car en raison de la période de vacances d'été, l'avancement a été ralenti ».

Cependant, le maire voulait que les résidents de la ville soient informés que la séance tournerait sur les enjeux et les considérations entourant la nouvelle école primaire française.

Selon le maire, la rencontre aurait lieu une journée en octobre qui serait mutuellement acceptable au directeur général de la CSSMB, Dominic Bertrand, et le président de l'EMSB, Joe Ortona.

Ceux-ci auraient déjà accepté d'assister à cette session pour fournir des informations factuelles concernant la nécessité d'une nouvelle école dans la communauté, et pour corriger des désinformations qui circulent.

Dans ses commentaires au début de l'assemblée, le maire annonçait que le promoteur du projet ferroviaire REM, CDPQ Infra, se prépare actuellement à démobiliser ses lieux de construction à VMR.

« Ceci sera accompli au cours des mois prochains, expliquait-il. Néanmoins, nous ne devons pas présumer que tout sera retourné à un état normal au centre-ville. Donc, quelques



Le maire Peter Malouf (au centre) présidait la séance du conseil municipal de Ville Mont-Royal le 23 août dans la salle Schofield à l'hôtel de ville. Photo : Martin C. Barry, La Poste de VMR

travaux et quelques obstacles y resteront, surtout en ce qui regarde les travaux reliés à la nouvelle station ».

Durant la période réservée aux mots des membres du conseil, le conseiller Antoine Tayar annonçait que l'équipe de la sécurité publique de VMR tiendrait sa seconde Expo-sécurité de l'année le samedi 10 septembre entre 10 h et 15 h dans le stationnement de l'épicerie Metro Plus sur l'avenue Beaumont près du restaurant McDonald's.

« Chacun et sa famille serait le bienvenu à y assister pour profiter d'une journée entourée de divers organismes et partenaires pendant qu'ils

montrent leurs équipements, leurs véhicules et informations aux membres du public », confiait le conseiller.

Parmi les organismes qui seront représentés, l'on peut compter le Service de police de la Ville de Montréal (SPVM), Urgences-Santé, le Service de sécurité incendie de Montréal (SSIM), Hydro-Québec, et les Forces armées canadiennes.

La conseillère Julie Halde annonçait que la Foire multiculturelle, un événement de la ville depuis bien des années, aurait lieu le samedi 24 septembre au parc Connaught de 11 h à 16 h. Le thème tournera autour de l'Ukraine, ce

pays de l'Europe de l'Est qui se trouve impliqué présentement dans une guerre intense avec la Russie.

Summary

Mayor Peter Malouf announced during the Aug. 23 monthly public sitting of TMR town council that an information meeting on the ongoing efforts to build a new French-language school in the town will be held in October.

"We continue to work on the dossier of the new francophone school," he said. "We have nothing new to announce at this stage. Because of the summer vacations, the progress was slowed."



L'IMMOBILIER de mères en filles

LOUÉ

377 Glengarry

Maison familiale offrant de beaux espaces de vie pour votre confort. Les chambres à coucher sont toutes spacieuses incluant une chambre additionnelle au sous-sol. Jolies rénovations pour un quotidien sans souci. Localisation pratique à proximité de tout pour vos achats hebdomadaires. À distance de marche de l'école Saint-Clément et beaux parcs.



Anne Redding
Courtier immobilier
514-573-2663
redding.anne@gmail.com

Gabrielle Rouleau
Courtier immobilier résidentiel
514-690-8965
gabriellerouleau.gr@gmail.com

Caroline Rouleau
Courtier immobilier résidentiel
514-814-8965
caroline@redding-rouleau.com

Redding-Rouleau.com



263, rue Graham
Mont-Royal (QC) H3P 2C7
514-735-2281

INFO FLASH



LES RENDEZ-VOUS GOURMANDS SE POURSUIVENT JUSQU'AU 29 SEPTEMBRE!

Pour le plaisir des épicuriens et épicuriennes, les activités du marché public et des camions de rue sont prolongées jusqu'à la fin de septembre.

Les producteurs et transformateurs vous donnent rendez-vous au marché public situé sur le chemin Moyle, près du parc Connaught, les jeudis jusqu'au 29 septembre, de 15 h à 19 h.

L'invitation a aussi été lancée aux camions de rue pour continuer leur visite en bordure du parc Connaught les jeudis jusqu'au 29 septembre, de 17 h à 21 h.

Avant de vous déplacer, rendez-vous sur Cuisinederue.org pour prendre connaissance des camions de cuisine de rue qui seront sur place et vous assurer que l'événement a bien lieu.

THE GOURMET GATHERINGS CONTINUE UNTIL SEPTEMBER 29!

For the pleasure of food lovers, the public market and the food trucks activities are extended until the end of September.

Producers and processors will be meeting you at the public market located on Moyle Road, every Thursday until September 29, from 15:00 to 19:00.

The invitation has also been extended to the food trucks to continue their visit near Connaught Park on Thursdays until September 29, from 17:00 to 21:00.

Before heading out to the event, visit Cuisinederue.org to see which street food trucks will be on site and to make sure the event will take place.

NOTRE BIBLIOTHÈQUE ET CELLE DE KIRKLAND UNISSENT LEURS COLLECTIONS DE LIVRES NUMÉRIQUES ET AUDIOMÉRIQUES ANGLAIS!

Les bibliothèques de la Ville Mont-Royal et de Kirkland sont fières d'être les premières au Québec à permettre le partage de leurs collections de livres numériques et audionumériques en anglais, grâce à CloudLink. Les abonnés pourront ainsi accéder à un plus large éventail de titres.

Les abonnés de la bibliothèque peuvent dès à présent télécharger l'application cloudLibrary sur leur téléphone intelligent ou tablette numérique, et commencer à parcourir, emprunter, lire et écouter la collection bonifiée.

MOUNT ROYAL AND KIRKLAND LIBRARIES TEAM UP TO SHARE ENGLISH-LANGUAGE EBOOKS AND EAUDIOBOOKS!

The Mount Royal and Kirkland Libraries are proud to be the first in Quebec to team up to share their English-language eBook and eAudiobook collections via CloudLink, thus providing their respective members greater access to digital titles.

Library patrons can, as of now, download the cloudLibrary app on their smart phone or tablet, directly from the App Store or Google Play, and browse the enhanced collection, read/listen to and borrow edocuments.

NOUVEAU MODULE DE JEUX AU PARC JEAN-J.-ET-MARC-THIBODEAU

Un module de jeu comme il n'y en a pas ailleurs à Mont-Royal vient d'être installé au parc Jean-J.-et-Marc-Thibodeau.

Avec ses cables, ce nouveau jeu extérieur permet aux enfants de s'amuser tout en travaillant leur agilité. L'Association des parents de Mont-Royal (APMR) a été consultée pour faire un choix de module qui correspond aux besoins et aux intérêts des enfants de la cité-jardin.

NEW PLAYGROUND MODULES AT JEAN-J.-ET-MARC-THIBODEAU PARK

A playground module like no other in Mount Royal has just been installed at Jean-J.-et-Marc-Thibodeau Park.

With its cable structures, this new playground allows children to have fun while practicing their agility. In consultation with The Mount Royal Parents' Association (APMR) the objective was to choose modules that would meet the needs and interests of the children of the Garden City.

RINÇAGE UNIDIRECTIONNEL DU RÉSEAU D'AQUEDUC

La Ville de Mont-Royal effectuera un rinçage du réseau d'aqueduc à compter du 28 août 2022. Les travaux s'échelonnent sur environ quatre semaines, mais chaque adresse ne sera affectée que l'espace d'une soirée.

Le recours périodique à un rinçage unidirectionnel est nécessaire afin de maintenir un réseau d'aqueduc en bonne condition et préserver la qualité de l'eau.

Pour plus de détails, rendez-vous au :

www.ville.mont-royal.qc.ca

WATER MAIN UNIDIRECTIONAL RINSING

The Town of Mount Royal will be carrying out the rinsing of the Town's water main system starting August 28, 2022. Work will take approximately four weeks to complete but each address will be affected for one night only.

The occasional use of unidirectional rinsing is necessary in order to maintain water mains in good condition and to ensure the quality of water.

For more details, please visit:

www.town.mount-royal.qc.ca

ARROSAGE DES PELOUSES : QUELLES SONT LES HEURES PERMISES?

Du 1er mai au 1er octobre, entre 6 h et 8 h et entre 18 h et 22 h, arrosage manuel les jours pairs pour les adresses portant un numéro civique pair, et les jours impairs pour les numéros civiques impairs.

Arrosage automatique : de 3 h à 6 h le matin aux mêmes jours, toujours selon le numéro civique.

LAWN WATERING: WHAT ARE THE PERMITTED TIMES?

From May 1 to October 1, between 6:00 and 8:00 and between 18:00 and 22:00, manual watering on even-numbered calendar days for addresses with an even civic number and on odd-numbered days for addresses with an odd civic number.

Automatic sprinkler system: from 3:00 to 6:00 on the same days, based on the street number.

RENSEIGNEMENTS GÉNÉRAUX 514-734-2900

Urgence 9.1.1

Bibliothèque 514 734-2967

Loisirs 514 734-2928

Sécurité publique 514 734-4666

Heures d'ouverture (horaire estival)

Lun-Jeu 8h à 16h30 • Ven 8h à 13h

Hôtel de ville - 90, avenue Roosevelt H3R 1Z5

GENERAL INFORMATION 514-734-2900

Emergency 9.1.1

Library 514 734-2967

Recreation 514 734-2928

Public Security 514 734-4666

Office hours (summer schedule)

Mon-Thu 8:00 to 16:30 • Fri 8:00 to 13:00

Town Hall - 90 Roosevelt avenue H3R 1Z5

www.ville.mont-royal.qc.ca • www.town.mount-royal.qc.ca



Expo Sécurité VMR 2022

10 septembre entre 10 h et 15 h

Stationnement du Centre d'achat Beaumont

Barbe à papa, camions de pompiers, jeux gonflables et bien d'autres attractions seront au programme durant cette grande fête organisée par la Sécurité publique de la Ville de Mont-Royal.

Différents intervenants en sécurité publique et civile se feront un plaisir de répondre à toutes vos questions.

N.B. En cas de pluie intense, l'activité sera annulée.



2022 TMR Security Expo

September 10, from 10:00 to 15:00
Beaumont Shopping Center parking lot

Cotton candy, fire trucks, inflatable games and many other attractions will be on the program during this special event organized by Town of Mount Royal Public Security.

Various partners involved in public and civil security will be pleased to answer all your questions.

N.B. In case of heavy rain, the activity will be cancelled.

Renseignements / Information : 514-734-4224 securitepublique@ville.mont-royal.qc.ca

ROCKLAND CENTRE PARKING LOT MURDER CASTS A PALL OVER TMR



The view last week outside the Rockland Centre, where dozens of Montreal Police officers converged following a shooting incident in which a 44-year-old man died.

Photo: Courtesy of Romana Rogoshevska

MARTIN C. BARRY

For some town residents last week, there was a grim reminder of the raw violence usually only found outside TMR's borders, when a 44-year-old man was shot and killed in the Rockland Centre parking lot.

The slaying was one of two which took place on Tuesday afternoon last week in separate areas of Montreal.

Both were considered especially shocking because they took place in heavily-populated neighbourhoods of greater Montreal, in broad daylight, and in full view of potential witnesses and onlookers.

As of last week, they were the 20th and 21st murders in Montreal this year. According to news accounts, the Montreal Police received a first report around 12:45 pm from a witness who was in the Rockland Centre parking lot at the time.

The victim was taken to hospital where he was later pronounced dead. A suspect fled the scene. Police said they had no motive for the attack, but were meeting with witnesses.

The victim was later identified in several Montreal media as Maxime Lenoir, known to have ties to organized crime, biker gangs and the Mafia. The reports said he was suspected by police of being linked to major drug smuggling operations, including trafficking of methamphetamines and cocaine.

According to The Gazette, a Sûreté du Québec investigation into a meth lab in the Eastern Townships resulted in four arrests in 2020. Following a court case arising from the investigation, Lenoir was described in the judge's decision as "a person of interest," although he was never charged.

Among those who were at the Rockland Centre last week as the shooting was taking place was long-time town resident Romana Rogoshevska.

"Murder in Rockland Parking just happened. All blocked, cops, dogs, ambulances, blood... Shocking. Any district, and time. Welcome to new MTL?!", she said in an e-mail to the TMR Post just minutes afterwards.

During public question period at the monthly town council meeting that same evening, Paula Kilian of Portland Ave. expressed surprise that the shooting (which had taken place only hours before) hadn't been brought up by any resident or any member of council.

She recalled that during the early hours of Christmas Eve last year, an 18-year-old town resident died after being shot several times following a party which took place at a home on Trenton Ave.

"There seem to be shootings of particularly teenagers all over the island of Montreal, and there is absolutely no information coming from the police," Kilian said.

"Today there is an individual who was murdered in the parking lot of Rockland centre in broad daylight," she continued. "It feels like there is a great deal more violence in Montreal than there ever has been before, and I as a mom am very concerned for my children."

She told Mayor Peter Malouf that she wanted him and the councillors to "put pressure" on the mayor of Montreal and the police to provide more information, more detail, of what is going on and why it is happening.

"Is it gangs? What can we do? Can we also have them reach out to the different school service centres and English school boards to begin some kind of pre-emptive training for children so that they don't turn to this? Like, let's nip this in the bud. This is getting very, very close to home now."

Among other things, Mayor Malouf responded that when the police are conducting an investigation, they don't divulge information to town officials. "It's a bit of a complex issue," he said, adding that the town is working with the police.

Résumé

Pour certains Monterois, un sombre rappel la semaine dernière de la violence qui existe surtout à l'extérieur des frontières de VMR, quand un homme dans la quarantaine a été tué à coups de feu dans le stationnement extérieur du Centre commercial Rockland.

ÉQUIPE IMMOBILIÈRE

ANDREA NEEFF

REAL ESTATE TEAM



68 Av. Thornton, VMR

Prix demandé: 1 850 000\$



366 Vivian Ave., TMR

Asking price: \$3,295,000



1400 Cr. Merit #103, VMR



140 Thornton Ave., TMR



4245 de la Savane, Montreal

À Ville Mont-Royal...

Je vends



514-974-9993

ROYAL LEPAGE
TENDANCE

UKRAINIAN SOURCE SAYS SITUATION REMAINS TENSE AT ZAPORIZHZHIA NUCLEAR FACILITY

MARTIN C. BARRY

With concerns rising internationally over the possibility of a nuclear incident occurring at the Zaporizhzhia Nuclear Power Plant in Ukraine, a military source in the war-torn eastern European country has told the TMR Post that Russia is occupying the power facility as an extortion tactic in its ongoing war with Ukraine.

"Everyone here is on high alert," said the source, currently stationed in Izyum, 294 kilometres north of the Zaporizhzhia Nuclear Power Plant, while speaking during a Facetime call last Sunday morning through an interpreter who lives in TMR.

For security reasons, he asked that he not be identified. Although he was not stationed in a high-risk area of the country, he said colleagues stationed closer to Zaporizhzhia reported that there were ongoing explosions and gunfire around the nuclear power plant.

He said the Russians, who captured the Zaporizhzhia Nuclear Power Plant last March, threatening the safe operation of the Ukrainian facility, are using it as a bargaining tool to coerce Ukrainian state officials during the ongoing conflict between the two countries.

While he was optimistic overall, saying he doubted that the situation at Zaporizhzhia would deteriorate as badly as the Chernobyl nuclear accident in 1986, he said the scenario is unfolding "minute by minute," because the Russians are firing their weapons in the area, adding to the tension and a sense of potentially imminent disaster.

In Montreal, donations towards the efforts being made to provide assistance to Ukraine are being coordinated partly through Saint Michael's Ukrainian Church in east-end Montreal.

A comprehensive list of the goods and



Anna Tykholaz, a Ukrainian citizen now living in TMR after fleeing the armed conflict in the country earlier this year, acted as interpreter during the Facebook call last Sunday.

Photo: Martin C. Barry, TMR Post

materials that are currently most needed for relief efforts in Ukraine can be found on the church's website (<https://stmichaelmontreal.ca/helpukraine>). Donations can also be brought to the church at 2388 D'Iberville St. Phone: (514) 521-2234. E-transfer money donations can also be sent to support.ua@atlanticukrainian.ca.

ca.

Résumé

Puisqu'il existe une possibilité d'un incident se déclenchant à la Centrale nucléaire de Zaporijjia en Ukraine suite à l'invasion du site

par la Russie, une source d'information en Ukraine confiait au Poste de VMR le weekend dernier que la Russie utilise sa prise de contrôle de la centrale comme ruse pour extorquer des concessions de l'Ukraine.



La 42e Journée Terry Fox à Ville Mont-Royal le 18 septembre 2022

Nous sommes ravis de vous inviter à la Journée Terry Fox 2022 à VMR qui aura lieu **en personne** le 18 septembre prochain. Cela fait 42 ans que la Journée Terry Fox a lieu à travers le monde. Terry nous a inspiré par sa persévérance et sa détermination de vouloir aider celles et ceux qui sont atteintes (ts) de tous cancers et tous âges confondus. Depuis 2017, près de 4 millions de dollars ont été remis à plusieurs centres de recherche du cancer à Montréal tel que le CHUM, MUHC, Ste Justine, l'Hôpital de Montréal pour enfants, l'Hôpital Sacré Coeur, l'Hôpital Maisonneuve Rosemont, le Jewish, et St Mary's pour en nommer quelques uns. pouvez vous inscrire en ligne et/ou faire un don ici: <https://fr.terryfox.ca/2918>

10h30: Inscription 60 Ave Roosevelt, VMR

10h45-11hres: réchauffement

11h15: départ

Lieu : piste de course du Centre de loisirs VMR, 60 Roosevelt

Encan silencieux, barbecue, prix de présence, clowns, sculptures de ballons, maquillage pour les enfants, vente de t-shirts, etc...

Pour toute information, allez à notre page Facebook <https://www.facebook.com/terryfoxvmr> et n'hésitez pas à la partager ou contactez-nous au 514-824-2132

comité organisateur: Brigitte Mack, Meryl Marciante, Susan Hutt, Jose Gomide, Nathalie Lastrade, Karen McKinnon, Johanne Belle-Isle, Frédéric Cloutier, Emilie Carrier, Elyse Baillargeon, Fabricio B. Pasin, Virgilio B. Pasin

Brigitte Mack ,organisatrice de la Journée Terry Fox à VMR, 514-824-2132



The 40th Terry Fox Run in Town of Mount Royal on September 20th, 2020

We are delighted to invite you to the Terry Fox Run 2022 in VMR, which will be held in person on September 18. This year marks the 42nd anniversary of Terry Fox Run was held around the world. Terry has inspired us with his perseverance and determination to help those affected by all cancers and all ages.

Since 2017, close to \$4 million has been donated to several cancer research centers in Montreal such as CHUM, MUHC, Ste Justine, Montreal Children's Hospital, Sacré Coeur Hospital, Maisonneuve Rosemont Hospital, The Jewish, and St Mary's to name a few.

You can register online and/or make a donation here <https://run.terryfox.ca/2918>

Follow us on Facebook <https://www.facebook.com/terryfoxvmr> Don't hesitate to share this with your friends and family!

10h30: Registration 60 Ave Roosevelt, VMR

Inner track: 10h45-11hres: warm-up

Inner tract: 11h15: run begins

There will be a silent auction, we will be selling Terry Fox t-shirts, BBQ, great door prizes, clowns, balloon sculpting, make-up for kids and much more!

Members of the organizing committee: Brigitte Mack, Meryl Marciante, Susan Hutt, Jose Gomide, Nathalie Lastrade, Karen McKinnon, Johanne Belle-Isle, Frédéric Cloutier, Emilie Carrier, Elyse Baillargeon, Fabricio B. Pasin, Virgilio B. Pasin

Brigitte Mack, run organizer in TMR, 514-824-2132

VISIONNEZ LA SÉANCE DU CONSEIL DU 23 AOÛT 2022 *VIEW THE AUGUST 23, 2022 TOWN COUNCIL MEETING*



<https://www.youtube.com/youtown001>

L'introduction du maire

- Gouvernance et consensus majoritaire
- Sécurité en zone scolaire
- REM
- Nouvelle école francophone
- ADM et bruit des avions
- Quartier sportif et communautaire
- Budget

Mayor's introduction

- Governance and majority consensus
- Safety in school zones
- REM
- New francophone school
- ADM and airplane noise
- Quartier sportif et communautaire
- Budget



KEEPING THE HOPES ALIVE

Ukraine Independence Day takes place annually on August 24 marking Ukraine's declaration of independence from the U.S.S.R. in 1991. Ukraine has always had its own culture and language, although dominated for centuries by Russia, Poland, Turkey, and other nations. As a result, the holiday has a special meaning, to recognize and celebrate Ukraine's heroes who battled for their country's independence.

While celebrations in Ukraine have been curtailed due to war with burned out tanks instead of floats in the streets, in TMR we celebrated to mark the holiday.

Quebecers and recent refugees unite at the Glencoe home of Eric Trudel and Carine Michel. They've been hosting one young couple from Kyev for the last few months, along with Claire Dauphin and Jean-François Bérubé who also opened their hearts and Berwick home.



I found it both heartwarming and inspirational to be invited to this «typically Ukrainian» feast in the heart of TMR composed of traditional dishes prepared by the young refugees to thank their host families.

They'll soon be moving into their «new life» with TMR apartments and jobs while accepting donations of furnishings and essentials to ease their ongoing trauma. Ever thankful for the outpouring of support from Quebecers selflessly giving for the pure reason that we all deserve freedom and a better life. The festive dinner was reminder that in times of hardship, we have the capacity to offer a helping hand and compassion to others.

To touch somebody's life.

Dr Romana Rogoshewska

Lettre ouverte

LE MAIRE MALOUF INDIFFÉRENT AUX DEMANDES DES CITOYENS

Coupeure de micro

Le 23 août dernier, à la séance du conseil, le Maire Malouf a fait la démonstration d'un regrettable mépris pour les citoyens. Lors de

la 1ère période de questions, il a menacé plusieurs citoyens de couper le micro lors de leur intervention. Il s'est même exécuté en coupant le micro pendant la question de M. Jean-Marc Séguin, faisant preuve d'une attitude

répressive impardonnable de la part d'un élu. Peut-on trouver symbole plus fort d'un mépris pour la parole citoyenne en prenant prétexte de la « loi » qui régit la période de questions et en mesure la durée. Autrement dit, le maire n'a pas le temps et n'entend pas prendre le temps d'écouter les citoyens. On avait bien senti cette propension depuis le début de son mandat, mais cette fois, la position tranchée et intransigeante du maire outrepassa les simples normes de civilité.

J'ai moi-même été menacée de me faire couper le micro alors que je prenais la parole au nom des 875 signataires de la pétition pour préserver le Parc Jubien. On peut comprendre des règles de gestion d'une assemblée et il en faut, mais là où le bât blesse c'est quand, systématiquement, les citoyens sont « mal reçus », intimidés, interrompus ou carrément traités de façon irrespectueuse. Voilà pour la démonstration d'une impatience répétitive et le sentiment perçu chez les citoyens. Au lieu d'une attitude bienveillante et ouverte, on se heurte à une indifférence et une exaspération qui n'ont pas échappé à l'auditoire au cours de différentes séances du conseil.

Le maire n'a pas reçu nos demandes ni entendu notre voix

Deux pétitions citoyennes ont été déposées au conseil le 19 juillet 2022. Jamais, depuis, le maire n'est revenu sur les demandes des citoyens exprimées dans ces deux pétitions, l'une portant sur la préservation du Parc Jubien, l'autre sur le projet de développement pour le 1000 Lucerne et contre les condos prévus par Sajo. Aucun feed-back n'a publiquement été entendu sur ces demandes.

Ma question posée au maire le 23 août était celle-ci: J'aimerais savoir s'il y a eu une discussion entre les membres du conseil, en caucus ou de toute autre manière, sur la demande qui a été déposée par 875 citoyens de Ville Mont-Royal pour préserver le Parc Jubien et retirer le Parc Jubien des options d'espace possible d'emplacement pour une école. Est-ce qu'il y a eu une discussion à ce sujet et est-ce que la parole des citoyens va être entendue? La réponse du Maire Malouf va comme suit: « peut-être que vous connaissez déjà la réponse à cette question mais je dois vous répondre que, je peux vous dire qu'on n'a pas eu une discussion sur les 875 ou quoi que ce soit signataires. C'est tout ! »

Il y a fort à parier que la situation est la même pour la pétition qui concerne le 1000 Lucerne bien que je n'ai pas posé la question en tant que telle. À aucun moment le maire n'a esquissé un signe d'intérêt, de considération, jamais n'a-t-il répondu aux citoyens qu'il allait tenir compte de leur avis... rien de tout cela.

Il n'en faut pas plus pour comprendre que le pacte entre le maire, les élus et les citoyens est rompu. Le contrat social qui liait les élus et la population dans des engagements de loyauté, de transparence et de lien de confiance est déchiré.

Car, si la réponse du maire est implacable quand retentit ce NON dans la salle de l'Hôtel-de-Ville, le silence et l'indifférence des conseillers qui n'ont pas, semble-t-il, sollicité de discussion sur les sujets en question, d'une importance primordiale, sont encore plus inquiétants. Comment expliquer une telle indifférence, une telle démission face aux responsabilités qui incombent aux conseillers? Seule la conseillère du District no 2, Maryam Kamali Nezhad, a défendu l'intérêt des citoyens dans ces deux dossiers. La gestion en secret et l'aveuglement du conseil face aux revendications des citoyens peuvent bien, en effet, être ressentis comme une trahison.

Encore combien de coupures de micro et de rejets de la parole citoyenne nous attendent de la part des élus qui font la sourde oreille et opèrent derrière des portes closes, à l'insu de ceux qui les ont élus et qui expriment la volonté générale? Ce qui fonde la légitimité des élus, c'est le respect du contrat social, condition sine qua non pour une société juste qui place l'intérêt des citoyens et le Bien commun en premier. Sans cela, rien ne va plus.

Françoise Le Gris, Résidente de VMR

TMR Poste

Bonjour à tous nos citoyens, visiteurs et lecteurs occasionnels; ci-bas est la liste courante des points de dépôts publics ou vous pouvez trouver La Poste de VMR.

Hello to all our citizens, visitors and occasional readers; here beneath is the current list of public deposit points where you can find The TMR Poste.

Ch Athlone Groupe Ahys #1387	Bibliothèque Municipale #1967 Nettoyeur Daoust #1968
Av. Beaumont Métro Richelieu #1280	Rue De la Savane Bureau Arcand #5151 suite 201
Ch. Canora Café Dupont et Dupont #1297	Kent Bureau Housefather #4770 suite 316
Côte-de-Liesse Design Louis George #4360	Boul. Laird Voyage en Direct #1247 RE/MAX Du Cartier #1257 Épicerie Rachel Berri #1289
Av. Cornwall Nettoyeurs Daoust #15	Ch. Lucerne Mount Royal Bagel Factory #709 Nettoyeur Daoust #2459
Boul. Graham Royal Lepage Tendance #263 Sutton Immo #1435 Cordonnerie VMR #1759 Édifice - #1935 Équipe Lefrançois #1966 suite 101	Av. Roosevelt Hôtel de ville #90 Centre des loisirs #60

www.stele-medias.com

Votre Journal de Mont-Royal depuis 1998
An independant weekly serving your Town



PROFESSEUR DE VIOLON

Diplômée du conservatoire

Cours enfants & adultes

Expérience de scène

Vanessa 514-271-2202



Président: Pascal Richard
Vice-Présidente / Finances: San Lu Ly
Vice-Président / TI: Sylvain Nadeau
Édition: Pascal Richard
Collaborateurs: Martin C. Barry, Frederick Harding, Vincent Cadorette

Conseil juridique: Ariël T. Roy
Conseil comptable: Cianci & Associés
Production: Pascal Richard
Ventes: Pascal Richard
Publié par: STELE • Médias, Communications, et Relations Publiques inc.

NOTRE IMPRIMEUR UTILISE DU PAPIER RECYCLÉ DE SOURCES RESPONSABLES ET EST AUDITÉ ANNUELLEMENT PAR FSC.

Distribution

Impression

Certification

Accès web de

tc • TRANSCONTINENTAL

CARD

VIDÉOTRON

Le Journal de Mont-Royal, Le Point d'Outremont et le Westmount Times sont distribués à 80,000 lecteurs à Mont-Royal, dans les quartiers Glenmount et Mountain Sight à tout les jeudis, à Outremont aux deux semaines et Westmount chaque mois. Toute reproduction des annonces ou informations, en tout ou en partie, de façon officielle ou déguisée, est interdite sans la permission écrite de l'éditeur. Stele Médias Inc ne se tient pas responsable des erreurs typographiques pouvant survenir dans les textes publicitaires mais s'engage à reproduire uniquement la partie du texte où se trouve l'erreur. La responsabilité du journal et/ou de l'éditeur ne dépassera en aucun cas le montant de l'annonce. Les articles publiés expriment l'opinion de leurs auteurs, mais pas nécessairement celle de la direction. Dépôt légal aux bibliothèques nationales du Québec et du Canada.

“DAY DREAM” LIKE EINSTEIN!

World renowned scientist, Albert Einstein, stated: “IMAGINATION IS EVERYTHING! It is the preview of life's coming attractions. Imagination is more important than knowledge. Knowledge is limited. Imagination encircles the world. The true sign of intelligence is not knowledge but imagination.”

Many years ago, Napoleon Hill, stated that “the imagination is the most marvelous, miraculous, inconceivably powerful force that the world has ever known.”

Bob Proctor, dean of Canada's motivators, says “The average individual uses the imagination, if they use it at all, against themselves. They imagine what they don't want; they imagine problems coming. And it happens. Let's begin to use our imaginations the way God intended it to be used. It's the greatest creative faculty that we possess and we can build anything we want with it. Everything in our homes or offices first existed in the imagination of someone.”

One educator states: “It's a strange phenomenon that the greatest gift we've got is used very well up to the age of 4 or possibly 5. We always wonder what's going on in the minds of the little child. They're using their imagination. They're building beautiful pictures in their minds but then they get to school and then WHAM it comes to an abrupt halt. It's called 'not paying attention' or 'day dreaming'. What they were really doing was exercising a phenomenal mental faculty. We can see, hear, smell, taste, touch. We've got higher faculties: perception, the will, memory, intuition, reason, and IMAGINATION.”

We can take our imagination and build an image in our minds of how we want to live, and its our imagination that will reveal how to build it. We were given creative faculties to use. But they're only used by 2 or 3% of the population. It's almost inconceivable that people would wander around with such power and potential and squander it. The average person tip toes through life hoping they make it safely to death. The average individual does not believe they are really creative. No one is more creative



than anyone else; it's just that some people have chosen to use their creative faculties to a greater degree than others.

What do you really want? How do you really want to live? Build the picture in your mind. There's a creative power flowing to and through you. It can be photographed leaving your body. In the 1930s, Russian photographer, Simeon Kirlian, perfected a form of photography where you can actually photograph a person's body and see the energy flowing from them. That energy flows into your mind, and it's the images you build in your mind that are going to dictate how you will live. Hold those pictures there and believe that the “HOW” to achieve it will come.

One of my mentors, Robert H Schuller, needed to build a larger church building as people were being turned away from his church every Sunday. He dreamed of a building that

could seat 4,000 people made of glass so nothing would block the sky. Architect Philip Johnson came up with the concept called The Crystal Cathedral that would cost more than \$15million.

They had no money at all, but Schuller saw the picture in his mind, in his imagination, coming from God. \$15 million was unthinkable! Then in his imagination he had a dream. He saw 10,000 people giving \$500 each for the 10,000 windows in the Crystal cathedral. That would be \$5 million. He saw another five people or corporations giving \$1 million each. They got their first gift of \$987,000.00. A short time later he got a call from a man he'd never met, but God knew his name. He had turned on the TV, saw the faith-filled program, and called Schuller offering him a gift of \$1 million.

Miracles happen! Schuller visualized 10,000

stars suspended like a mobile, glittering from the ceiling, twelve stories above their heads. He visualized 10,000 people each giving \$500 for a star that will hang in the Crystal Cathedral in memory of a loved one... People responded and when the church was opened and dedicated, the cost was paid in full. It all began in his imagination.

If we keep our imaginations alive and active, we're going to have phenomenal lives. Life can get better every day, and it will get better every day through the proper use of our imagination.. Remember Einstein's statement: “IMAGINATION IS EVERYTHING! It is the preview of life's coming attractions.”

Dr. Brian M. Gazzard
Resident of the town
Personal development consultant.
bmgazzard@hotmail.com
514-961-8317



AU service de notre communauté
Serving our community

DE LA PART DE
TOUTE L'ÉQUIPE DE
STELE MÉDIAS INC

JOYEUSE FÊTE DU TRAVAIL

NOS BUREAUX SERONT FERMÉS
LE LUNDI 5 SEPTEMBRE.

FROM THE ENTIRE
TEAM AT
STELE MEDIAS INC

HAPPY LABOR DAY !

OUR OFFICES WILL BE CLOSED
ON MONDAY SEPTEMBER 5TH.

VENTES & RÉDACTION
PUBLICITE@STELE-MEDIAS.COM
514-570-1855



ARTTRAM

Nadia Mérouani



ARTISTE DE LA SEMAINE
THIS WEEK'S ARTIST

« Lys orange »
Peinture sur soie
17" x 25"

arttram.org

Commandité par -
sponsored by



POUR FAIRE CONNAITRE VOTRE COMMERCES ET VOS SERVICES

TMR
La
Poste
DE MONT-ROYAL

Au service de notre communauté
Serving our community

UN JOURNAL AU SERVICE DE VOTRE COMMUNAUTÉ

LE SEUL VRAIMENT BILINGUE À MONT-ROYAL

10,000 COPIES PAPIER À CHAQUE SEMAINE

LIVRÉ PORTE-À-PORTE MAISONS ET COMMERCES



PASCAL RICHARD, PRÉSIDENT
PUBLICITE@STELE-MEDIAS.COM • 514-570-1855